
СТЕНОГРАМА 

засідання Комітету з питань запобігання і протидії корупції  

22 лютого 2017 року  

Веде засідання Голова Комітету СОБОЛЄВ Є.В. 

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Колеги, давайте починати роботу. Шановні колеги,  

прохання сідати і починати  роботу.  

Чи є пропозиції до порядку денного? Прошу. (Шум у залі)  Окрім піти 

до Южаніної, які ще пропозиції до порядку денного?  (Шум у залі) Колеги, 

запросіть, будь ласка, всіх народних депутатів. (Шум у залі) У нас, насправді, 

сьогодні дуже гарний кворум. Увага, медіа відволікає наших членів. Пане 

Юрію, заводіть всіх. 

Серед присутніх є пропозиції до порядку денного, окрім як затвердити?  

? Внести пропозицію, щоб всі медіа були поза робочий  час. Під час 

роботи, щоб  всі працювали, а не піарились. 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Я думаю, що медіа нам потрібні для відкритості, а от 

інтерв'ю їм, справді, можна давати, коли немає голосування. (Шум у залі) 

 Ми вже можемо приймати рішення, колеги? Кого втратили?  

СОРОЧИК Ю.Ю. Береза тут, Добродомов тут і Савчук.  

ГОЛОВУЮЧИЙ. Добродомова  і Савчука треба знайти.  

(Не чути) Забіг у кабінет назад.  

ГОЛОВУЮЧИЙ. Пане секретарю? 

СОРОЧИК Ю.Ю. Савчук, Береза.  

ГОЛОВУЮЧИЙ. Доєднуйтеся. (Загальна дискусія) 

Хоча б заступника.  

(Не чути) 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Ура, перемога, як каже наш знайомий спікер. 

Колеги, є пропозиції до порядку денного, окрім як затвердити? 

Пропоную затвердити порядок денний. Прошу проголосувати. Дякую. Чи є 

хто проти? Сергій, проти? За. Тоді одноголосно. 
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ЛУЦЕНКО І.В. У мене була пропозиція.  

ГОЛОВУЮЧИЙ. Пізно, рішення прийнято. 

Перше питання. Як працювати у березні? Є пропозиції інші, ніж 

роздані? 

(Не чути) Наполегливо. 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Чудова ідея. Маєте пропозиції?  

Прошу тоді затвердити розклад засідань комітету на березень. Прошу 

проголосувати, колеги. (Шум у залі) Не кажіть прокомуністичних думок 

вголос.  

Друге питання. Парламентські слухання 24 травня. Є ідея провести, як 

ми зробили минулого року. Немає інших думок? Чудово, пропоную 

затвердити цю дату. Прошу проголосувати. Чудово.  

Третє питання. Розгляд проекту Закону про антикорупційні суди 

(№6011). Ми тут не є, на жаль, головним комітетом. Я просив-просив спікера 

парламенту, але він віддав цей законопроект Князевичу.  

(Не чути) 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Ми потім з вами проведемо додаткові консультації. 

Колеги, ви бачите порядок денний, що розданий. Зараз обговорюємо 

пункт номер 3. Законопроект 6011 про антикорупційні суди. Ми як другий 

комітет маємо оцінити, чи має там наявність антикорупційний чи 

корупціогенний ризик. І друге – рекомендувати парламенту прийняти за 

основу. Чи є інші думки? Прошу затвердити проект рішення, що розданий.  

Колеги, до речі, хто хоче доєднатися до цього законопроекту, я 

збираюся ініціювати процедуру доєднання. Вона зараз обмежена, на мій 

погляд, свавільним рішенням регламентного комітету. Рішення будь-якого 

комітету має тільки інформаційний характер і не є юридичним документом, 

тому я думаю, треба поламати цю негарну практику. Депутати мають право 

доєднуватися до інших ініціатив. Я буду збирати. Хто хоче ще стати автором, 

зрозуміло, будемо доєднувати. 



3 

 

Добре. І нарешті наша улюблена експертиза. Я, як завжди, буду 

зачитувати номери законопроектів, якщо є проблема, зупиняйте мене. 

0123, ми знаємо, що… 0123 законопроект, 0125, 0127, 0128, 0129, 0130 

прийнятий нами, як каже спікер, героїчно, 0131, 0132, 4535, 4660 

(доопрацьований) важливий, 5402, 5405, 5415, 5417 вже відхилений 

законопроект, давайте його не розглядати. 5429, 5444, 5454, 5464, 5466, 5470, 

5480, 5495-1, 5496, 5506, 5509, 5512, 5515, 5541 ми вчора ухвалили, але там 

не було корупції. 5547, 5564, 5569, 5574, 5580, 5584,  5586, 5588, 5593, 5594 

5604, 5607, 5616 маєте зауваження? 

(Не чути) 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Подайте в секретаріат ми з задоволенням  додамо до  

висновку. 5629, 5633, 5637, і далі постанови 2347, 4255-п, слава Богу, 

сьогодні ми відхили цю ініціативу і  рішення розблоковано щодо амністії 

5066-д, 5377, 5378,  5379, 5380, 5439, 5447, 5461, 5462, 5463, 5472, 5477 

доопрацьований. 5481, 5484 вже відхилений. 5485, 5486, 5497, сили небесні, 

скільки цих постанов 5510, 5517, 5524, 5527, 5542, 5543, ух, 5545, 5560, 5568, 

5638, дві попередніх … відхилені, 5641, 5642, 5646, 5658, 5660, 5666, 5675, 

5687, 5688, 5702, 5708, 5714, 5715, 6003, 6006, 6008, 6034, 6037, 6040, 6045 – 

ми вчора ухвалили, там теж не було корупції, 6046, 6047, 6050, 6054, 6061, 

6066, 6071 і 6072. Якщо немає інших думок, прошу визнати ці проекти 

рішень такими, що відповідають вимогам антикорупційного  законодавства. 

Прошу проголосувати. Хто за? Хто проти? Утримався? Один.  

Наступний, матеріал 4а, 4030а-1. Далі: 5207. Я, колеги, бачу в цьому 

велику небезпеку. Ідея законопроекту – делегувати місцевим державним 

адміністраціям право приймати рішення щодо передачі коштів між різними 

фондами бюджету в період між сесіями місцевої ради за умови делегування 

таких повноважень із наступним внесенням змін до рішення  про місцевий 

бюджет. Я вважаю, що це нищить ідею і контролю, і розподілу влад. Не може  

місцева адміністрація змінювати бюджет без рішення місцевої ради. 
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Прошу пане Вадиме. 

КРИВОХАТЬКО В.В. (Не чути)  

ГОЛОВУЮЧИЙ. Включіть мікрофон тільки, щоб була стенограма. 

КРИВОХАТЬКО В.В. … в період між сесіями можна оперативно 

вирішити якесь питання, перекинути, наприклад, з одного фонду на другий, 

тобто з одного напрямку на другий. І я сам робив головою адміністрації, і 

коли ти ждеш того, якусь сесію, яка буде через місяць або через два, а в цей 

період втрачається час, тобто це одне. 

Друге. Та галопуюча інфляція, яка на сьогоднішній день є… 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Перепрошую. Володимире, Юрію, або разом сядьте, 

або все-таки давайте окремо проведемо дискусію. 

КРИВОХАТЬКО В.В. Тобто це моя думка. 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Я розумію. Просто, дивіться, ідея хороша, але у нас 

часто хороші ідеї можуть бути перетворені на зловживання. А якщо 

адміністрація витрачає гроші, а потім сесія не дає на це дозволу, не 

затверджує такі зміни, що тоді ми робимо? 

КРИВОХАТЬКО В.В. Ну, тоді питання уже у сесії до голови 

адміністрації. Я ж не думаю, що це якісь там колосальні суми можуть бути. 

Адміністрація не оперує мільйонами там страшними. 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Колеги, які працювали в місцевому самоврядуванні, 

що ви думаєте? Мені здається, це нищить ідею різних гілок влади, розподілу 

влади для взаємного контролю і відсутності зловживань. У нас окремі ради 

дали мерам право самим встановлювати собі великі-великі премії, і це зараз 

проблема і скарга частини людей. Якщо ще дати право змінювати бюджет без 

рішення депутатів, мені здається, це дуже небезпечно. 

Ми говоримо про законопроект, який дозволяє місцевим 

адміністраціям витрачати гроші з загального фонду або зі спеціального 

фонду без внесення змін місцевою радою, за умов, якщо місцева рада делегує 

місцевій адміністрації таке право, а потім, коли збирається на сесію, 
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затверджує. Я думаю, що це шлях до великих зловживань. (Загальна 

дискусія) 

Дмитро Добродомов. 

ДОБРОДОМОВ Д.Є. Я просто хотів нагадати, що ми якраз… Дякую 

всім, хто підписався під конституційним поданням щодо змін до Бюджетного 

кодексу, якщо ви пригадуєте, в частині 5131, там якраз було в обхід 

Конституції з порушенням надано право так, утворювати комісію там з 

бюджетним комітетом, які би самі розприділяли би, перерозподіляли би 

бюджетні кошти. До речі, частина депутатів, в тому числі тут присутніх за це 

проголосувало, чи через те, що не знали, чи тоді невідомо з яких інших 

причин. Це дуже схожа ситуація, що може повторитися з місцевими 

бюджетами і безперечно, що… Будь-яке ручне управління, воно призводить 

до корупційних ризиків. 

КРИВОХАТЬКО В.В. Але це спеціальний фонд, він обмежений 

якимись сумами, розумієте. 

ДОБРОДОМОВ Д.Є. Друзі, мова може іти і про одну народну гривню, 

питання ж на її сумі чи обмеження, питання в принципах розподілу і в 

принципах приймання рішення, на мою думку. 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Я думаю, це засадничі речі, це якби ми сказали уряду: 

"Ви витрачаєте гроші як хочете, а ми потім зберемося і затвердимо". А якщо 

не затвердимо? 

Прошу, Юрій Дерев'янко. 

ДЕРЕВ'ЯНКО Ю.Б. Я вважаю, шановні колеги, шановні присутні, я 

вважаю, що це є неприпустима норма. Зараз є така дуже погана практика в 

органах місцевого самоврядування. Наприклад, залишки або інші кошти 

розподіляються за розпорядження, наприклад, голови обласної державної 

адміністрації чи голови облради, наприклад, а потім виноситься на сесію. 

Тобто заднім числом ви вже нічого не можете змінити. Тобто коли ми 

говоримо про гроші бюджету місцевого, то відповідна сесія іде на 
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уповноважена, ці гроші приймають рішення куди вони розподіляються, а 

якщо ми законом хочемо дати можливість спочатку приймати одному 

чиновнику і при чому який не обраний людьми, місцевою громадою, ці 

гроші, а після начебто затверджувати. А якщо не затвердили, як гроші 

повернуться назад? 

Тобто не можна давати такі важелі чиновникам, тому що це абсолютно 

не відповідає принципу і розподілу влади, і делегування влади, і все інше. 

КРИВОХАТЬКО В.В. То мова йде не про бюджет, а мова іде про 

спеціальний фонд. А це є частина бюджету. Ну спеціальний фонд, є 

загальний фонд є спеціальний фонд, і ті, і ті, це бюджетні кошти….. 

ДЕРЕВ'ЯНКО Ю.Б. Дайте вам розкажу на рахунок екстремальної 

ситуації. 

Івано-Франківська область в минулому році мала спеціального фонду 

150 мільйонів екологічних грошей, от вам і екстремальна ситуація і ці всі 

екстремальні гроші були розподілені менше, чим до тендерних сум для того, 

щоб укладати контракти без системи Prozorro. Це конкретний приклад 

екстремальної ситуації, тому що якщо ще додати додатково ці можливості, 

які ви пропонуєте, це взагалі катастрофа. 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Колеги, я думаю, що обміну думками відбувся. Ми з 

вами домовлялися про правила одного виступу. Я пам'ятаю, що навіть така 

грандіозна демократія як Сполучені Штати зупиняється, коли немає рішення 

по Конгресу про затвердження бюджету. І тисячі державних службовців 

йдуть у відпустку неоплачувану поки Конгрес не виділить гроші на їхню 

роботу. Я думаю, це важливий приклад. Хто за те, щоб визнати цей 

законопроект корупціогенним, прошу проголосувати. Дякую.  

Хто – проти? Утримався? Рішення прийнято.  

Наступний 5365, 5386, 5395, 5404, 5408, 5423, 5441, 5451, 5452, 5455, 

5456, 5459, 5465, 5478, 5487, 5499, 5508, 5531, 5531-1. Я хотів запитати колег, 

які мають досвід роботи з державною реєстрацією. Це законопроект, який 
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запроваджує кримінальне покарання за перешкоджання роботи Державного 

реєстратора. В цьому є багато мотивації. Юрій і Олеже, треба ваша 

експертиза. Але тут є поняття частина кваліфікації цього злочину створення в 

будь-якій формі штучних перешкод у роботі державного реєстратора. Оце 

поняття "штучні перешкоди" мене хвилює. Ми це оформимо як зауваження 

чи як корупціогенний фактор, як ви вважаєте? Бо державна реєстрація прав 

власності, ми розуміємо, наскільки корупціогенна діяльність. Це поняття не 

визначене законодавством, воно є в цьому законопроекті лише.  

(Не чути) А, які санкції? Санкції?  

ГОЛОВУЮЧИЙ. Кримінальна відповідальність. Передбачається 

кримінальна відповідальність за погрозу убивством, насильством або 

знищення державного реєстратора чи його близьких родичів, плюс у 

кваліфікації злочинів описано таке поняття як "штучні перешкоди у роботі 

державного  реєстратора". 

Запроваджується нова частинка третя статті 343 Кримінального 

кодексу України за перешкоджання роботи.  

(Не чути) … норми, які передбачають державного службовця ……… 

Кримінальним кодексом це  все передбачено. 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Ми зараз не обговорюємо чи треба це робити, а чи ми 

цей фактор визначає як корупціогенний, чи як зауваження? Які є думки?  

(Не чути)  Як зауваження, тому що… 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Як зауваження, так. Інших думок немає?  

(Не чути). Він має бути… 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Добре, тоді пишемо, що це  дуже небезпечно писати, 

що таке "штучні перешкоди", не розшифровуючи це поняття. Добре. 

(Не чути) "Штучні перешкоди" – це в принципі видається…  

ГОЛОВУЮЧИЙ. Перепрошую, мене кличе комітет Кожем'якіна 

розглядати Постанову про відставку Авакова, я напишу, що буду через 

години. 5534 – наступний законопроект 5561, 55… 
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(Не чути)     

ГОЛОВУЮЧИЙ. Як? 

(Не чути) Через себе… 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Через нас я би сказав. 

Я думаю, що вони можуть його розглянути вкінці я їх просив  про це  

попередньо… 

5567.  

(Не чути) Уповноваженого… 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Вас делегувати може тільки  автор законопроекту. 

5567 доопрацьований.  

5609, 5609-1 доопрацьований. 

5634, 5635, 5647, 5648, 5650, якщо немає інших думок, прошу і ці 

рішення визнати такими, що відповідають вимогам антикорупційного 

законодавства. Прошу голосувати. Дякую. Хто – проти? Утримався?  Ігор 

Луценко – один. 

Наступні матеріали 4Б. 4988, 5138, 5276-1, 5305, 5306, 5320, 5382, 5440, 

5449, 5460, 5488, 5559.  

Ігор, ви мене залякали з цим проектом постанови. А може секретаріат 

подивитися, хто ще є з членів нашого комітету автором цієї постанови. 

Проект Постанови про відставку міністра внутрішніх справ Авакова. 

Попросимо тоді інших співавторів прийти. Ми не можемо гальмувати роботу 

колег по комітету. Це дуже легко, я думаю таких постанов не багато.  

(Не чути) 

ГОЛОВУЮЧИЙ. У мене просто є корупціогенні зауваження, я хочу їх 

озвучити. Я б із задоволенням передав ведення.  

5449, 5460, 5488, 5559, 5589, 5595, 5605, 5611, 5630, 5690, 5691, 5692 і 

6024. 
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Якщо немає інших думок, прошу цей законопроект, як і всі інші, теж 

визнати такими, що відповідають вимогам антикорупційного законодавства. 

Прошу голосувати. Дякую. Хто – проти? Утримався? Теж Ігор Луценко. 

2342 (доопрацьований), матеріали 4В. Одну секунду, співавторів 

називаю, з нашого комітету: Дмитро Євгенович Добродомов, Іван Іванович 

Мельничук. Ні, я називаю тільки тих, хто присутній тоді. Осуховський Олег 

Іванович, Лещенко Сергій Анатолійович, Дерев'янко Юрій Богданович, 

Кривохатько Вадим Вікторович, це з присутніх народних депутатів. Хто хоче 

один сходити? А ви є. 

?. Немає. 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Як нам вчинити? 

… хіба що піти підняти…(не чути) 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Добре, йдемо  далі. 

2342-д опрацьований. 

4658 доопрацьований. 

4910 доопрацьований. 

4941-д, прохання відкласти. 

Наступний зняти з розгляду. 

5285, 5289, 5304, 5313, 5467, 5468, 5469, 5479, 5489, 5501, 5501-1, 5501-

2, 5501-3, 5511, 5513, 5514, 5518, 5532, 5537, 5538, 5549, 5550, 5558, 5558-1, 

5592. Наступне прохання відкласти.  5620, 5625, 5628, 5651, 5655, 5657. 

Колеги, дуже уважно останній законопроект в цих матеріалах, я 

вважаю,  що там є серйозна корупціогенна норма. Ідея наступна, уряд 

просить надати Національній раді з питань телебачення і радіомовлення, 

безкоштовно видавати ліцензії поза процедурою на тимчасове мовлення 

виключно на територіях з особливим режимом  мовлення, перелік яких 

визначається Кабінетом Міністрів  України. Насправді на цей законопроект 

звернули увагу наші колеги з Комітету зі свободи слова, які вважають, що це 

дірка просто. Видача ліцензії на телерадіомовлення – це дуже-дуже непроста 
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справа, яка потребує прозорості, процедур, конкурсів на кожну ліцензію, а 

тут пропонується уряду надати можливість за його рішенням визначати 

території з особливим режимом мовлення і без процедур, і без грошей, на 

безоплатній основі видавати такі ліцензії. Я думаю, що це дуже 

корупціогенна схема. Є інші думки? Якщо немає, тоді прошу цей закон 

визнати корупціогенним. Прошу проголосувати. Дякую. Хто – проти? 

Утримався?  Троє колег утрималися. Рішення прийнято. 

Всі інші прошу визнати такими, що відповідають вимогам 

антикорупційного законодавства, прошу теж проголосувати. Колеги, 

голосуймо! Дякую. Хто проти? Утримався? Ігор Луценко.  

5134 ( матеріали вже 4 "г"), ми гарно рухаємося. (Шум у залі) Куди? А 

ти автор, співавтор, да?  

(Не чути)  

ГОЛОВУЮЧИЙ. Буду вдячний дуже. Де комітет Кожем'якіна?  

СОРОЧИК Ю.Ю. Сьомий поверх.  

ГОЛОВУЮЧИЙ. Чудово. Ви скажіть їм, що група співавторів з нашого 

комітету попросила вас представити цю ініціативу. Скажіть, що Ігор Луценко 

теж просився, але в нього немає повноважень. 

Добре. 5134-1, 5195, 5268, 5361, 5399, 5406, 5438, 5448, 5450, 5451, 

5457, 5458, 5471, 5498, 5529, 5530, 5539, 5546, 5546-1, 5556, 5565, 5566, 5582, 

5591, наступний відхилений, 5608, 5652.  

5659 депутат Рабінович пропонує нам становити платню, здається, в 

розмірі мінімальної. У нас з вами є позиція, що зниження заробітної платні 

для державних службовців є корупціогенною політикою. 

ЧУМАК В.В. Я пропоную всі статки Рабіновича, які не 

підтверджуються його декларацією пустити до державного бюджету на 

фінансування Верховної Ради.  

ГОЛОВУЮЧИЙ. Для цього нам треба бути суддею і прокурором, пане 

Вікторе. Але ідея заслуговує на увагу. 



11 

 

Є пропозиція визнати цей законопроект корупціогенним. Прошу 

голосувати, колеги, колеги, прошу голосувати. 

Дякуємо. Одноголосно. Я правильно зрозумів? 

Добре. 5679, наступний 5679-1, 5695, 5696.  

Так, наступний вже прийнятий за основу, але там не було 

корупціогенних ризиків, і 5722. 

Прошу ці законопроекти визнати такими, що відповідають вимогам 

антикорупційного законодавства. Прошу голосувати. Чудово. Хто 

утримався? Проти? Одноголосно. 

5240 (матеріали 4Д), 5246, 5401, 5419, 5420, 5436, 5437, 5474, 5474-1, 

5483, 5493, 5494, далі – рисочка 1, 5503, 5521, 5533, 5554, 5597, 5624, 5627, 

5653, далі – рисочка 1, 5654, знову – рисочка 1, 5563, 5668, 5693, 5694, 5724, 

5724-1 і 6012.  

Пропозиція визнати ці законопроекти теж такими, що відповідають 

вимогам антикорупційного законодавства. Прошу голосувати, колеги. Хто – 

за? Дякую. Хто – проти? Утримався? Ігор Луценко. 

Матеріали 5. Черговий законопроект про регулювання грального 

бізнесу. Хороша, добра ідея, але знову є оціночні критерії, нечіткі 

формулювання в умовах ліцензування за дуже великі гроші, які 

пропонуються законопроектом. Експерти комітету вважають, що це дуже 

великий ризик. Тут знову: здійснює інші повноваження, передбачені цим та 

іншими законами, має право вживати заходи для боротьби з ігровою 

залежністю і так далі, і так далі. 

Прошу, Юрій Тимошенко. 

ТИМОШЕНКО Ю.В. Друзі мої, ну, якщо би власники цих закладів не 

були завжди в плюсах, то вони так і не потерпали би за цей свій бізнес. Є 

просто істина: хочеш виграти в казино – купи собі казино.  

Я категорично проти, і закликаю всіх не підтримувати це. 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Чудово. 
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Прошу визнати цей законопроект корупціогенним. Прошу голосувати. 

КОВАЛЕНКО М.  Єгор Вікторович, можна? 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Дякую. 

Я насправді хочу нагадати, що це п'ятий законопроект на цю тему, який 

ми визнаємо корупціогенним. І ми повторюємо ті самі зауваження. Я 

закликаю розробників таких законопроектів просто прочитати один раз ці 

зауваження. 

Ми не заперечуємо ваше право регулювати і легалізувати цей бізнес. 

Така ініціатива може бути. Але нормально випишіть. Коли державному 

органу, який може видавати ліцензії вартістю десятки мільйонів гривень 

кажуть "можна так, а можна так" в законі, коли передбачається, що він має 

вживати заходи для боротьби з ігровою залежністю, це може означати все, 

що завгодно, взагалі все, що завгодно. 

КОВАЛЕНКО М. Єгор Вікторович, можна? Коваленко Микола, 

помічник народного депутата Романюка. Ну, я готував, скажімо, цей 

законопроект… 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Я говорив з вашим колегою народним депутатом 

Романюком, дуже детально йому пояснив логіку нашого рішення. Який з 

"Народного фронту". Правильно? Ось. 

Дякую вам за небайдужість, але прочитайте наші п'ять рішень з цього 

приводу. Сьогодні вже п'яте. 

КОВАЛЕНКО М. Єгор Вікторович, ну, на жаль, я говорю, не було 

навіть змоги в експертному середовищі, серед наших експертів… 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Ми вам надамо разом з народним депутатом копії 

всіх п'яти рішень, вони є на сайті парламенту. 

Наступні: матеріали номер 6. (Загальна дискусія) 

Це не завжди в гральному бізнесі допомагає, Юрію. 3745. (Загальна 

дискусія) 
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 Колеги! Володимире, ви знаєте, з якою я до вас симпатією ставлюся. 

Давайте сконцентруємось на земельних відносинах. Я вам страшнішу історію 

розкажу, колеги, страшніше, ніж Московський патріархат на сьомому поверсі 

парламенту є законопроект номер 3745, бо він дозволяє, пане Ігор Луценко, 

виводити особливо цінні землі державної та комунальної власності без 

рішення парламенту, що зараз передбачено нинішнім законодавством. 

Фактично і оці історико-культурні землі тепер можуть виводитися без 

дозволу Верховної Ради… 

ЛУЦЕНКО І.В. Вчорашнє рішення воно теж корупціогенне, коли ми 

прийняли по... (Не чути)  

ГОЛОВУЮЧИЙ. А ми зупинили можливі ризики за допомогою нашого 

колеги Левченка, так все добре. 

СОРОЧИК Ю.Ю. Наполягли. 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Все добре ми злагоджено діємо в залі. 

Левченка, взагалі, треба у наш комітет перевести буде з Осуховським 

класна група. Левченка до нас у комітет… 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Левченка-Левченка 

? А Левченко, де зараз? 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Він у регламентому… 

? В бюджетному. 

ГОЛОВУЮЧИЙ. А в бюджетному. 

ОСУХОВСЬКИЙ О.І. Він має бути головою регламентного комітету.  

ГОЛОВУЮЧИЙ. Добре. Отже, є пропозиція визнати цей законопроект 

корупціогенним, прошу проголосувати. 

Пане Ігорю, ви теж маєте голосувати, це святе. Дякую. Хто проти? 

Утримався? Одноголосне рішення. Ми  далі можемо приймати ще рішення ? 

Можемо. 

(Не чути). Це прозвучало на правах... 
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ГОЛОВУЮЧИЙ. Добре, далі можемо вкінці обговорити Московський 

патріархат на сьомому поверсі. А тепер переходимо до законопроекту 4037а. 

Моя  колега по фракції, на жаль, Ірина Сисоєнко пропонує без тендерних 

процедур закуповувати реабілітаційні послуги в санітарно-курортних 

закладах. Хоча ми колеги по фракціях, але я вважаю, що це корупціогенна 

норма. Прошу її визнати такою, без тендеру. Прошу проголосувати за проект 

рішення, визнати законопроект корупціогенним.  

(Не чути) Заслухає… 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Дякую. 

Тут, на жаль, немає двох думок, якщо ви хочете побачитися, я можу 

організувати це.      

4728 (матеріали №8). 

Шановні колеги, які були на війні, пропонується транспортні засоби, 

отримані Збройними Силами, Нацгварідєю, Службою безпеки, МВС, 

прикордонною службою, надзвичайними ситуаціями, Спеціальною службою 

транспорту, спеціального зв'язку і захисту інформації вважати такими, що 

визнані гуманітарною допомогою відповідно до Закону про гуманітарну 

допомогу. Відповідно забезпечити оформлення цих автомобілів без 

оподаткування та мита.  

Прошу. Володимир Парасюк.  

ПАРАСЮК В.З. Я теж за, але тільки, якщо це мова іде про силові 

структури. Наприклад, тут дуже великий перелік служб, яким би ми це 

надали, тобто тут є корупційний ризик. Тобто армія, так, є така проблематика 

і її треба вирішувати, Нацгвардія, добровольчі батальйони. Але, ви знаєте, що 

наприклад, Державна служба з надзвичайних ситуацій – це трохи інше вже 

відомство і там інші, от від спеціального зв'язку… 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Які ще думки?  

ПАРАСЮК В.З. Тобто це, це просто будуть легалізовувати автомобілі 

різного роду схемами, тобто спочатку будуть завозити без розмитнення, 
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потім відчужувати, казати, що вони такі, які не пристосовані для виконання 

тих чи інших завдань, і потім через сумнівні аукціони реалізовуватись за 

копійки. Тобто я вважаю, що треба обмежити просто кількість, перелік цих 

служб, і все.  

ГОЛОВУЮЧИЙ. Прошу, Юрій Тимошенко. 

ТИМОШЕНКО Ю.В. Більш детально прописати, хай доопрацюють. Те, 

що хлопцям на передок – це само собою, а те, що наприклад цій службі з 

надзвичайних ситуацій, хіба є такі машини дуже специфічного призначення 

саме для них.  

(Не чути) 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Колеги, мене, знаєте, що в цьому законопроекті 

лякає? Насправді, немає жодного способу довести, що цей автомобіль був 

отриманий для фронту і головне, коли він був отриманий. Ми створюємо 

можливість цим органам організувати безмитну торгівлю авто назавжди.  

Прошу. 

ДЕРЕВ'ЯНКО Ю.Б. Тут, я так розумію, немає заборони відчужуватии 

цей автомобіль. Правильно? 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Жодних обмежень немає. Пишеш заяву, що я 

отримав, автомобіль і все. 

ДЕРЕВ'ЯНКО Ю.Б. Я розумію. Тобто якщо є обмеження на 

відчуження, наприклад, якщо це Збройні Сили, на балансі Збройних Сил цей 

автомобіль є, то зрозуміло, що він не може бути використаний і проданий, 

ніяк інакше. Якщо цих обмежень немає, то це означає, що це може бути 

перевалочною базою просто по продажу цих автомобілів. 

Тому треба, як мінімум, написати зауваження автору… 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Добре, я розумію, що тут у нас… 

Юрій Тимошенко. 

ТИМОШЕНКО Ю.В. Можливо встановити для них спеціальні якісь 

номери для цих машин, які отримані в такий спосіб, і без права відчуження. 
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ГОЛОВУЮЧИЙ. Ви не вчиталися в законопроект, вони навіть не 

передбачені, що це у власності цих структур, просто написано "у 

користуванні". Це може бути будь-чия машина, сказати: "Та вона на фронті 

їздила, давайте без мита хай далі". 

Є пропозиція визнати законопроект корупціогенним, як пропонують 

експерти комітету. Прошу підтримати цю думку, прошу голосувати. 

Одноголосно. Правильно я зрозумів? Дякую. 

Матеріали номер 9. Проектом закону пропонується встановити 

спеціальний статус для осіб потерпілих від особливо тяжких злочинів проти 

життя та здоров'я і визначити обсяг і порядок відшкодування матеріальної та 

моральної шкоди.  

Це хороша ідея, це дуже хороша і важлива ідея. Біда в тому, що в 

чинному Кримінальному кодексі відсутня норма, на яку посилається суб'єкт 

законодавчої ініціативи депутат Кудлаєнко. 

Я думаю, давайте напишемо велике-велике зауваження. Сама по собі 

ідея не є корупціогенною, але воно просто не виписана зовсім. Я не думаю, 

що він хотів зробити корупцію. Справді людей калічать, ґвалтують, інші 

страшні речі відбуваються і може бути державна компенсація. 

СОРОЧИК Ю.Ю. …і пропонуємо йому доопрацювати. 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Ви пропонуєте визнати корупціогенним? 

СОРОЧИК Ю.Ю. Не визнаємо, але пропонуємо… 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Да, просимо його доопрацювати і звертаємо увагу, 

що законопроект дуже погано виписаний. Давайте проголосуємо за таке 

рішення. Колеги, прошу підтримати велике зауваження. Дякую. 

5033. Наш знайомий Мураєв написав законопроект про штрафи про 

неконституційні заяви. Думаю… 

(Загальна дискусія). Я би пропонував відправити разом з цим листком 

його десь в психдиспансер… 

ГОЛОВУЮЧИЙ. І прояви неповаги. 
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?. До Конституції? 

ГОЛОВУЮЧИЙ. До Конституційного Суду. 

Прошу визнати законопроект корупціогенним, прошу проголосувати. 

Дякую, колеги. 

Наступні. 5111. Тут треба подумати про що ідеться, шкода, що немає 

Івана Мельничука, бо він є одним зі співавторів цього законопроекту. 

Пропонується поширити певні види діяльності військово-цивільних 

адміністрацій на території прилеглі до району проведення антитерористичної 

операції та Автономної Республіки Крим. 

Слово "прилеглі". Теоретично і Київ може вважати таким районом, 

принаймні Троєщина. 

ТИМОШЕНКО Ю.В. А на якій відстані? 100 метрів прилеглі, 100 

кілометрів? 

ГОЛОВУЮЧИЙ. В тому-то і справа, що тут немає. 

Корупція чи зауваження? 

? Зауваження. 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Які думки серед членів комітету? Думку експертів ми 

вже почули. 

СОРОЧИК Ю.Ю. Зауваження. 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Зауваження. Добре, давайте проголосуємо за велике 

зауваження, прохання підтримати. Дуже велике. Що-що? Так, вони насправді 

мають хорошу ідею, просто неправильно сформульована. 

5148. Я, до речі, не погоджуюсь, що тут є корупція. Теж зловживання, 

теж зловживання, пов'язані з виборами, але чи це є корупція? Не всі 

зловживання є корупцією. Просто, до речі, законопроект дозволяє обрати 

більше ніж 450 депутатів. (Загальна дискусія) 

 За іншим законопроектом? Колеги, які думки: зауваження чи 

корупція? Безвідносно від прізвища автора давайте думати. (Загальна 

дискусія) 



18 

 

 Йдеться про право робити спеціальні округи тимчасові. Давайте так, я 

поставлю… (Загальна дискусія) 

 Переміщені, переміщені.  

ДЕРЕВ'ЯНКО Ю.Б. Але ж переміщені, вони ж десь жили з моменту, 

коли вони не були переміщені, вони ж могли жити в різних округах. А потім 

вони перемістилися в якийсь окремий округ і створили округ відносно….. 

(Загальна дискусія) 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Добре. Хто вважає, що цей законопроект 

корупціогенний, прошу голосувати. Юрій Юрійович, рахуйте. 

СОРОЧИК Ю.Ю. … десять. 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Ясно. Рішення прийнято. 

Хто – проти? Утримався? Я. 13.  

Знову Мураєв. Колеги, а ми будемо в кінці каденції нагороди вручати 

тим, хто найбільшу кількість корупціогенних законопроектів подав? 

Відзнаку...  

Гарбуз на честь нашого першого заступника, який тепер головою 

Луганської ВЦА працює. Він і буде вручати, до речі. 

(Не чути)  

ГОЛОВУЮЧИЙ. Гарбуз? 

ТИМОШЕНКО Ю.В. ...стан здоров'я... 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Закон хороший, закон хороший, тут просто, Юра, 

дивись які  є формулювання: "надто хворобливий стан". В законі про право... 

СОРОЧИК Ю.Ю. (Не чути)  

ГОЛОВУЮЧИЙ. В законі про право не допускати до заняття посад 

людей, які не мають відповідного фізичного стану, там... 

ТИМОШЕНКО Ю.В. Він приходить у Верховну Раду, а потім помирає. 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Ну дивіться, от, написано, що можна, колеги... 

ТИМОШЕНКО Ю.В. (Не чути)  
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ГОЛОВУЮЧИЙ. Юрій, я про це і кажу. Написано: якщо у високого 

державного посадовця... Чим закінчилося?  

(Не чути) Не відповідає Регламенту? Да?  

(Загальна дискусія)  

ГОЛОВУЮЧИЙ. Так, яке їхнє рішення? 

? Не відповідає Регламенту і процедурі, це дійсно правда.  

ГОЛОВУЮЧИЙ. Це ж не їхня компетенція, це ж комітет з Регламенту 

може винести. 

КРИВОХАТЬКО В.В. ... в зал... 

ГОЛОВУЮЧИЙ. А вони в зал? Не так погано. Добре. 

Колеги, давайте так. 

(Не чути)  

ГОЛОВУЮЧИЙ. Шановні колеги, давайте так, щоб депутат Мураєв не 

відчував упередженість в оцінках нашого комітету, давайте абстрагуємося 

від його прізвища. Я вважаю, що тут є зауваження. Ідея добра, а просто 

виписано "надто хворобливий стан або симптоми, які свідчать про 

недієздатність" – це можна багатьох депутатів одразу… Не треба 

дискримінувати ні Мураєва, ні людей з особливими потребами. 

Тоді я пропоную з зауваженнями цей законопроект визнати таким, що 

відповідає вимогам законодавства. Прошу голосувати. Дякую. Одноголосно. 

(Загальна дискусія) 

 Можна. Тобто це інший громадянин Аваков в уряді Гройсмана? 

(Загальна дискусія) 

Цікава аргументація. (Загальна дискусія) 

Там у них так цікаво, до речі. Я ходив минулого разу вимагати 

розгляду цієї постанови – захоплююча атмосфера. Там більшість людей – 

генерали міліції, податкової служби. У нас один, а там, мабуть, один не 

генерал на весь комітет. (Загальна дискусія) 
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Шановні колеги, шановні колеги, наші колеги з інших комітетів 

пропонують закуповувати послуги і товари, необхідні для навчально-

тренувальних зборів збірних України з різних видів спорту без Prozorro. 

Що ви про це думаєте? Теж корупція? Яка є проблема з тим, щоб 

закупити для збірної через тендер товари чи послуги? Немає жодних 

проблем? 

Немає жодних проблем… (Не чути) 

(Загальна дискусія) 

ГОЛОВУЮЧИЙ. А вони пропонують… 

Прошу Юрію. 

САВЧУК Ю.П. Я би… Зараз, може, запросити когось з них, я от вчора 

у них був…Хай вони пояснять…. Да. Там може бути, бо спорт є спорт. Тут 

же, дивіться, тут пов'язано з учбово-тренувальними зборами, да, там бувають 

різні моменти і закупка буває, коли там поступили гроші, команда виїжджає, 

вже за ними цей товар весь, там ліки чи там якісь вітаміни ідуть і так далі. 

Хай… Я вчора був у них… У мене законопроект по зняттю ПДВ на закупки 

якраз для спорту. Я був зі своїм законопроектом у них на комітеті, хай хтось 

прийде з них сюди і пояснить.  

КРИВОХАТЬКО В.В. Це ж те саме, що… 

САВЧУК Ю.П. Дуже може бути таке, тому що гроші поступають 

несвоєчасно і можуть не встигати просто для спортсменів. Якщо форма там, 

по-любому там тендер сам по собі відбувається, бо там здорова конкуренція, 

там "Adidas", "Puma", ще хтось участвує і там хоч-не-хоч воно якби працює, 

то є якісь переліки , які… Да, я би зараз не приймав. 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Тоді просимо запросити представника Міністерства 

спорту, Артура Палатного, якщо він не буде вести комітет в цей час, або 

Дениса Силантьєв, який є співавтором. Да? Послухаємо їх. 

(Не чути) 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Корупція? 
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ТИМОШЕНКО Ю.В. Ні-ні. 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Ну давайте зробимо… 

(Загальна дискусія) 

ТИМОШЕНКО Ю.В. Ні-ні. Часом тендер вимагає надто багато часу, а 

збори чекати не можуть. Будьте нормальними. 

СОРОЧИК Ю.Ю. Колеги, збори готуються заздалегідь, є календарний 

план… 

САВЧУК Ю.П. А гроші, гроші? Все заздалегідь, тільки гроші 

приходять пізніше, ну повірте… 

ДЕРЕВ’ЯНКО Ю.Б. У вас в бюджеті передбачені призначення, це є 

підставою для проведення тендерів. Слухайте, про що ви говорите? 

САВЧУК Ю.П. Хай прийдуть, я думаю, що вони… 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Давайте так, я теж вважаю, що там корупція. Але 

якщо є колеги, які хочуть почути думку авторів, томи не можемо у цьому 

відмовляти, добре?  

Що сталося з "NewsOne"? (Шум у залі) 

5241, знову про землю. Пропонується заборонити… (Загальна дискусія) 

А, перепрошую, перепрошую, 15 номер. Він пропонує скасувати 

приватних… 

? Він – це хто?  

ГОЛОВУЮЧИЙ. Я спеціально не кажу. …приватних виконавців. 

З іншого боку, якщо автор законодавчої ініціативи хоче так зробити – 

це його право. Парламент буде визначатися. Країна жила без інституту 

приватних виконавців і досі живе. Не факт, що інститут приватних 

виконавців не збільшить злочинність, не зменшивши корупцію. Тому я 

думаю, що це не корупцію. Давайте визнаємо законопроект таким, що 

відповідає вимогам… 

Будь ласка, Юрій Савчук. 
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САВЧУК Ю.П. Подивіться, тут як би… Якщо у нас, якщо іде, як 

кажуть, якесь заохочення державному виконавцю – це корупція. А з 

приватним виконавцем ми можемо домовитись про пряму зарплатню за ту чи 

іншу роботу, і це вже не корупція. Відсотки, ну різні форми домовлення. 

Тому, я думаю, навпаки, якщо приватних виконавців сьогодні відкидувати, 

то ми більш спотворюємо моменти для корупції. Тут, ви розумієте, якщо 

створюємо, да, у нас є момент вибору… 

(Не чути) Давайте державну владу на приватну переведемо? 

САВЧУК Ю.П. Юра, але ж це працює в інших країнах цивілізованих, 

там є приватні виконавці. Є.  

ГОЛОВУЮЧИЙ. Колеги, дивіться. Колеги, Юрію, Юрії, давайте 

проголосуємо. Думка зрозуміла. Є така ініціатива депутата Мураєва. Хто 

вважає, що це корупціогенна ініціатива, прошу голосувати, безвідносно до 

прізвища.   

(Не чути) Про спорт? 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Ні, про скасування приватних виконавців. Таких 

людей один. 

Хто вважає, що законопроект відповідає, прошу теж голосувати. Стоп! 

Ми тут незаконною діяльністю займаємося. А де Парасюк? А де Лещенко? 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Лещенко в якусь державну інституцію пішов, він 

попереджав заздалегідь. (Загальна дискусія) 

 Пане Володимире! Чудово. Чудово. Прошу прийняти це рішення, цей 

законопроект визнати таким, що відповідає вимогам антикорупційного 

законодавства. Йдеться про номер 5227. Прошу голосувати. Хто – проти? 

Ура! Хто – утримався? Ми раді бачити Борислава. Ми захистили людей від 

корупціогенного закону про гральний бізнес. 

БЕРЕЗА Б.Ю. А можна я "за" это, за решение? 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Так, давайте, колеги. Є пропозиція впродовж 20 

хвилин завершити нашу ефективну сьогодні роботу. 
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5241. Пропонується заборонити у власність землі 

сільськогосподарського призначення юридичним особам, де кінцевим 

бенефіціаром є іноземець або іноземна юридична компанія. Хто вважає, що 

це корупція, давайте обговоримо. Це знову політична ініціатива, хтось 

вважає, що треба, хтось – не треба. 

Прошу визнати закон таким, що відповідає вимогам антикорупційного 

законодавства. Прошу голосувати, колеги. Хто проти? Добре. Двоє і один 

утримався. Навпаки? 

(Не чути)  

ГОЛОВУЮЧИЙ. Не плутайте Юрія Тимошенко, він правильно 

проголосував. Заборонити. 

? Заборонити. 

ГОЛОВУЮЧИЙ. А Юрій Тимошенко його підтримує, ти тільки не 

знаєш хто автор. Добре. 

ТИМОШЕНКО Ю.В. Я – за вас.... 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Все нормально. Поїхали. Рішення  прийнято.  

5251.  

(Не чути)  

ГОЛОВУЮЧИЙ. Рішення прийнято.  

5251, колеги, тут утворюється дірка в митниці. Можна завозити все, що 

потрібно для сільського господарства та промисловості, устаткування та 

обладнання, що не виробляється в Україні, головним призначенням якого є 

сільське господарство та промисловість, відповідно до кодів товарів 

УКТЗЕД. Все, що можна віднести до сільського господарства і 

промисловості, обладнання та устаткування завозиться без мита – ідея 

законопроекту.  

 (Не чути)  

 ГОЛОВУЮЧИЙ. Правильно. Більше того, якщо ти з приватного 

літака... 
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 (Не чути)  

ГОЛОВУЮЧИЙ. Колеги, давайте скажімо чесно, що це майже все 

сільське господарство і промисловість... 

(Не чути) Там уже...  там є ..... два відсотки від ...... 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Добре. 

Хто вважає, що цей законопроект корупціогенним? Прошу голосувати. 

Колеги, увага! Да. Колеги, хто вважає, що цей законопроект корупціогенним, 

прошу голосувати. Нас троє, четверо, п'ятеро, шестеро. Все, ясно. 

Хто – проти? Двоє. Особливо таких величезних розмірів. Утрималися? 

Один.  

ДЕРЕВ'ЯНКО Ю.Б. Це може бути державна політика ………. 

сільського господарства чи промисловості, якщо це не виготовляється в 

Україні, а ти хочеш стимулювати, щоби не витрачати обігові кошти…   

ГОЛОВУЮЧИЙ. Пане Юрію, ви уявіть, що таке верифікація: 

виготовляється, не виготовляється.   

ДЕРЕВ'ЯНКО Ю.Б. Це  стосується всіх, це не якась окрема галузь має 

бути… 

СОРОЧИК Ю.Ю. Там будуть перераховані коди. 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Вони не перераховані. Вони не перераховані. 

Зауваження, хай… (Не чути) . 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Рішення вже прийнято. Це ті, хто має іншу думку 

продовжують обговорення.  

Добре,  наступний законопроект 5335.  

?. 5258. 

ГОЛОВУЮЧИЙ. А цей хіба не прийнято?  

? Такий самий… 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Це аналогічне рішення, яке… 

Цей же самий законопроект регулює в іншому. 5335.  

(Не чути) …на голосування його. 



25 

 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Добре, хто за аналогічне рішення, яке вносить зміни в 

Митний кодекс, прошу голосувати. 

Колеги, аналогічне рішення, яке вносить зміни в Митний кодекс,  

прошу голосувати. Прийнято.  Хто – проти? Утримався?  

СОРОЧИК Ю.Ю. Один. 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Один, два. 

СОРОЧИК Ю.Ю. Два утрималось. 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Про це і йдеться, якщо  хочете зробити пільгове 

оподаткування зробіть чітко, коли  такі ворота одкриваються  це реально все 

що завгодно, ще як доводити, що виробництва  немає в Україні. Довідка буде 

дуже дорого коштувати про те, що воно не виробляється. 

 Добре, 5335. Давайте оформимо це як зауваження. Тут такий трохи 

літературний підхід до процедури адміністративного судочинства, суд 

заслуховує думку учасників процесу. Учасниками процесу є перекладач, 

спеціаліст, експерт, свідок, судовий розпорядник і секретар судового 

засідання. Я думаю, що це не корупція, а просто треба звернути увагу на 

автора ініціативи. До речі, Верховний Суд України переживає з цього 

приводу, що може бути штучне затягування часу розгляду. 

Давайте оформимо це з зауваженням і думкою Верховного Суду. 

Прошу проголосувати. Хто – за? Дякую. Хто – проти? Утримався? Юрій 

Тимошенко.  

5364. Штрафи за паркування.  

Колеги, які думки? Чесно кажучи, з паркуванням біда, з регулюванням 

його. 

(Загальна дискусія) 

Прошу, Юрій Савчук, потім Юрій Тимошенко. 

САВЧУК Ю.П. Колеги, є з паркуванням біда, а є біда і з проїздом. От 

дивіться, якщо… 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Увага-увага. 
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САВЧУК Ю.П. Якщо взяти правила дорожнього руху, да, там зупинка, 

стоянка забороняється, де є знаки, да, там є жовта полоса, а є ще питання 

перехрестя. На скільки я пам'ятаю, 40 метрів в районі перехрестя теж 

забороняється стоянка машин. Ви подивіться тільки по Києву та по любому 

місту, я живу в Луцьку чи проїжджаю Рівне, чи буваю у Львові, все те саме, 

на це ніхто не звертає уваги, а саме це створює корки на дорогах і аварійну 

ситуацію. І знову ж паркування машин біля переходів, 5 чи 7 метрів до 

переходу не можна паркувати, закриває вихід людині, ти не бачиш, вилітає, 

збиває… (Шум у залі) Так поліція має працювати над цим. Ми зараз вийдемо, 

зайдемо за закуток і побачимо, скільки порушень і що це не робиться взагалі.  

? …  всіх підряд.  

САВЧУК Ю.П. Ну не бачу, Чесно говорячи, отут все завалено, ніхто 

нічого не робить. 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Колеги, шановні колеги, щось у нас загалі така вже 

козаччина тут на комітеті. Давайте по черзі думки висловлювати. Козаччина. 

Хто хоче ще висловитися згідно регламенту?  

Юрій Тимошенко. 

ТИМОШЕНКО Ю.В. Друзі, от на прикладі моєї Коломиї, невеличкий 

райцентр… (Шум у залі) 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Ми розглядаємо законопроекти про паркування.  

ТИМОШЕНКО Ю.В. Дивіться, на початку незалежності ще від 

радянських часів було три велетенських платних майданчика, де люди 

залишали, паркували, проблем не було. А зараз останні декілька років їх 

просто тупо всі забудували, паркуватись немає де у маленькій Коломиї. Що 

говорити про Київ? Ми годинами кружляємо, немає де паркувати. Хай 

почнуть з того, щоб будувати більше майданчиків, а потім уже почнуть 

думати про штрафи. 

(Не чути) За кордоном, яка практика є? Біля метро величезні стоянки, 

люди приїжджають до метро…… (Загальна дискусія) 
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ГОЛОВУЮЧИЙ. Слухайте, ну зовсім вже козаччина. Давайте так, ми 

домовилися виступати по черзі і один раз. Це раз. 

Хто ще не виступав, хоче виступити? Добре. Юрій Дерев'янко, Віктор 

Чумак далі. 

ДЕРЕВ'ЯНКО Ю.Б. Друзі, давайте не обговорювати проблему 

наявності чи відсутності паркування, а обговорювати законопроект. У 

законопроекті передбачається, що виконком може дати право певним особам 

бути інспектором з штрафування, виписувати нам всі штрафи. Мало того, це 

може бути у тому числі і посадова особа комунального підприємства, де є 

прямий конфлікт інтересів і так далі. Тому якщо є у нас сьогодні порушення 

Правил дорожнього руху і поліція це штрафує, це зрозуміло. Якщо законом 

передбачає певних інспекторів. які будуть або штрафувати, або не 

штрафувати, це зовсім інша історія. Тому, ну крім того, що тут є багато 

інших зауважень на рахунок того, що якщо ви вже один раз платили штраф, 

то відповідно до статті 61 Конституції двічі притягувати до одної і тої самої 

відповідальності також неможна. Тому я пропоную це визначати як 

корупційний законопроект і все. Дякую.  

ГОЛОВУЮЧИЙ. Віктор Чумак. 

ЧУМАК В.В. В принципі, Юрій Богданович сказав те, що я хотів 

сказати, що ми просто розширимо перелік осіб, яким надається право 

стягувати адміністративні покарання або застосовувати адміністративне 

покарання і стягувати штрафи. Я думаю, що це на сьогоднішній день 

невиправдано, тому що, по-перше, ми не маємо підготовлених людей 

відповідно законодавства в органах комунальної власності, таких людей 

просто немає. От. 

По-друге. Невиправдано і тієї ситуації, що на сьогоднішній день, в 

принципі, жодних кроків або жодної політики, там, урбаністичної політики 

щодо покращення, там, паркувальних місць або збільшення паркомісць в 

містах не існує. І тому ситуація така, що, в принципі, можна вважати, що це 
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такий, знаєте, лобістський закон, тому що він надає можливості надавати або 

збільшувати наповнення державних бюджетів за рахунок, вірніше, міських 

бюджетів… 

? Місцевих. 

ЧУМАК В.В. … місцевих бюджетів за рахунок створення штучних 

умов для стягнення штрафів. Я вважаю, що це, в принципі, неприпустимо.  

ГОЛОВУЮЧИЙ. Шановні колеги, а можна я запропоную підло 

запросити авторів цілих двох законопроектів? Тому що проблема, поліція не 

хоче займатися порушенням правил паркування.  

СОРОЧИК Ю.Ю. (Не чути) … без освіти, без нічого … Ну, це ж тоже.  

(Не чути) Да.  

ГОЛОВУЮЧИЙ. Ми щойно обговорювали Інститут приватних 

виконавців. Вважати, що тільки держава може добре виконувати функції… 

СОРОЧИК Ю.Ю. Ні, там освіта, вимоги. А тут не прописано. 

(Не чути)  

ГОЛОВУЮЧИЙ. Я просто, що думаю. Все одно в парламенті будуть 

ініціативи, я думаю, від цих самих людей врегулювати проблему паркування. 

Давайте з ними зробимо нормальну дискусію один раз. Я не проти, щоб 

визнати ці законопроекти корупціогенними. Але вони пройдуть другий, 

третій раз. Давайте з ними зробимо нормальну дискусію. Це тема багатьох 

міст великих і маленьких. Давайте запросимо експертів. Ми ж часто маємо 

важливі дискусії. Це стосується людей.  

 (Не чути)  

ДЕРЕВ'ЯНКО Ю.Б. Там на скло приклеюють тобі штраф і попробуй не 

заплатити. І взагалі жодних проблем немає. А у в поліції… А у нас… 

ГОЛОВУЮЧИЙ. А чому уряд Сполучених Штатів переслідує Дмитра 

Фірташа, а український ні?  

ДЕРЕВ'ЯНКО Ю.Б. Я розумію. Я розумію. Дивіться, воно 

реформовано, але  штрафувати нікого не  хоче приїжджаєш в центр міста… 
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БЕРЕЗА Б.Ю. Не  хоче, в них немає повноважень. 

ДЕРЕВ'ЯНКО Ю.Б. Так давайте  краще такий закон зробимо… 

БЕРЕЗА Б.Ю. Штрафувати за дорожнє порушення у них… 

ДЕРЕВ'ЯНКО Ю.Б. Бориславе, так давай краще такий закон зробимо… 

Так давай краще удосконалимо їхні повноваження… 

БЕРЕЗА Б.Ю. За порушення  ПДД вони не мають права… 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Добре, колеги. 

ДЕРЕВ'ЯНКО Ю.Б.  … будемо впроваджувати інших..  

ГОЛОВУЮЧИЙ. Пане Володимире, пане Юрію, пане Бориславе, я 

прошу організувати змістовну дискусію захоплюючу і важливу для громадян, 

запросимо експертів, запросимо поліцейських, запросимо мерів і зробимо  

дискусію.  

СОРОЧИК Ю.Ю. Ми цього не зробимо це наш… 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Це важливо. Це важливо, нам треба  зробити цей 

законопроект. 

СОРОЧИК Ю.Ю.  … по "Укроборонпром" ми не можемо добити, у нас 

уже ProZoppo, а ми ліземо туди, куди це  не наше.  

ГОЛОВУЮЧИЙ. Шановні колеги, ви наполягаєте на прийнятті 

рішення зараз чи зробимо дискусію.  

ДЕРЕВ'ЯНКО Ю.Б. Це  корупційний  однозначно… 

(Не чути). Якщо однозначно  корупційний, значить… 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Добре, хто за те, щоб визнати  5364 законопроект 

корупціогенним. 

СОРОЧИК Ю.Ю. 10. 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Хто – утримався?  

Добре наступний  законопроект 5364-1.  

Хто за те, щоб  визнати його корупціогенним, прошу голосувати. 

СОРОЧИК Ю.Ю. Це той же альтернативний. 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Ясно. Хто – утримався?  Вже завтра.  
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Тоді колеги, хто… 

БЕРЕЗА Б.Ю. Я зразу кажу… сьогодні я спілкувався з Дмитром 

Білоцерковцем завтра вони хочуть  виносити його в зал. 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Хто за те, щоб… (Загальна дискусія)  

Пане Юрію, пане Вікторе, у мене прохання тоді завтра  озвучити 

позицію  комітету, добре. Це не обов'язково в дебатах. Хто візьме слово?  

Давайте Борислав Береза. (Шум у залі) 

 5393.   

 (Загальна дискусія) 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Шановні колеги, наступний законопроект 5393. 

Органи місцевого самоврядування можуть змінювати цільове призначення 

земель приватної власності за межами населеного пункту, розпоряджатися 

землями за межами населеного пункту, якщо вони не перебувають у 

приватній чи державній власності. Реанімувати ідею створення Державного 

земельного банку. Якщо відомості про ділянку немає… 

(Не чути) 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Місцевого самоврядування. 

(Не чути) 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Пропозиція визнати цей законопроект таким, що 

відповідає вимогам антикорупційного законодавства. Прошу голосувати. 

Колеги, прошу голосувати. 

Дякую. Хто – проти? Утримався? Є рішення. 

5411. Законопроект пропонує дозволити застосування судом поняття 

"позивної давності" не лише за заявою сторони, а за заявою будь-якого 

учасника в спорі. Не ясно що таке "будь-який учасник спорів". Теоретично це 

судовий розгляд. 

Які думки?  Це знову про перекладача, судового секретаря, інших 

людей. Зауваження? 
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Добре, є пропозиція зауваження висловити з того, що це нечітке 

формулювання. Прошу проголосувати, колеги. Я бачу, вже втомилися. 

Давайте швидко завершимо роботу, 5432. 

 (Не чути)  Непогана ідея... (Не чути)  

ГОЛОВУЮЧИЙ. Є тут ризики. Ви зрозуміли, йдеться про аптеки, яким 

відшкодовується вартість ліків. 

(Не чути)  

ГОЛОВУЮЧИЙ. Так. Визначається різними обласними або районними 

управліннями охорони здоров'я. 

(Загальна дискусія)  

Пропозиція: визнати корупціогенними. 

? Да. Даже вопросов нет. 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Прошу голосувати. Дякую. Хто – проти? 

Одноголосно.  

(Загальна дискусія)  

Колеги, наступний законопроект пропонує приватизацію... 

?БЕРЕЗА Б.Ю. Что, что сейчас? 25-й? 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Колеги, наступний законопроект пропонує з 2023 

року перейти на виробництво спирту тільки суб'єктами господарювання 

приватної форми власності за умови одержання ліцензій. А що ж тут 

корупціогенного? (Загальна дискусія) 

 Річ у тому, що державна монополія на виробництво спирту призвела 

до появи великої кількості лівого виробництва, яке є основним способом 

заробітку. Так, але це реальність, я маю на увазі, в Україні реальність. 

(Загальна дискусія) 

 Друзі, в чому сенс монополій на виробництво спирту? Це ж не є 

природною монополією. Теоретично Борислав Береза може організувати вже 

після політики виробництво спирту. 
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БЕРЕЗА Б.Ю. Пане голова, дуже приємна пропозиція, але я вимушений 

відмовитися від цього, тому що я вважаю, що монополія держави на 

спиртовиробництво повинна бути. Більше того, це захищає не виключно 

галузь, а ще й життя українців, тому, ми бачимо, півроку тому ми бачили, що 

було з контрафактною продукцією, яка заполонила Україну, і скільки 

летальних ісходів ми бачили по ітогу. Дякую, але це неможливо. В Україні з 

тим рівнем корупції, що в нас є, неможливо взагалі. 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Юрій Дерев'янко. 

ДЕРЕВ'ЯНКО Ю.Б. Монополія на виробництво спирту і взагалі 

монополія на продаж спиртних напоїв в Канаді є ефективно працюючою 

монополією з величезним наповненням бюджету. Якщо ми сьогодні 

говоримо про акциз на спирт, на спиртові взагалі вироби, то цей акциз 

береться від кількості спирту, який є у тих чи інших виробах. Якщо ми 

говоримо про монополію на виробництво спирту, це означає, що ви можете 

мати абсолютно чіткий, жорсткий облік сировини, з якої ви потім 

виготовляєте алкогольні напої і з якої ви потім в повному обсязі маєте 

можливість зібрати весь, повний акциз. 

Те, що сьогодні відбувається, ще за часів Азарова і за часів Януковича 

це була абсолютно повна схема зловживань у цій галузі, тому що вона є 

надприбуткова. Тому, якщо ми говоримо про те, чи можна, вірніше, чи є в 

інших країнах моделі, при яких працює ефективно і контроль над обігом, і 

ввезення так само, і сплата акцизних, підакцизних товарів, пов'язаних із 

спиртом, є, дуже ефективно працює. У нас в державі всі розписуються над 

своєю неспроможністю, над корупційністю і так далі, і так далі. Тому я 

вважаю, що неможна штучно забороняти державну монополію спирту, як це 

передбачено цим законом. 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Дмитро Добродомов.  

ДОБРОДОМОВ Д.Є. І в продовження, підтримуючи те, що сказав 

Юрій Дерев'янко, бо це абсолютно погоджується із цим. Зверніть увагу, що 
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там ще вмонтовані, власне, прихованої приватизації. Це ж очевидні речі. А 

щодо стратегічних однозначно підприємств, я просто нагадаю вам простий 

……. з економіки: що краще для держави, мати прибуток чи мати відсоток з 

прибутку. Я просто нагадаю для тих, хто хоче розуміти сам процес. Так от 

все робиться на тому, що той прибуток величезний, який держава отримала, 

перетворити у відсоток від прибутку. 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Юрій Савчук. 

САВЧУК Ю.П. Підтримую повністю колег. Хочу добавити ще, ну по-

перше, виробництво спирту і виробництво лікеро-водочних – це різні речі, 

воно існує і воно є і державне, і є комерційне. А спиртове, воно мусить бути 

державним, держава, дійсно, на цьому заробляє, поповнює бюджет. Мало 

того, крім спирту, який потребується тут у середині країни, дуже багато 

експортується. При чому при виробництві спирту ще є така річ, як 

називається фракція спиртова, яка теж іде  в різні хімічні речі і теж 

експортується за кордон, і теж держава за це отримує. Тому ми не мусимо 

різати бюджет, який сьогодні і так потерпає. 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Добре, я зрозумів, що тут всі сторонники державної 

монополії на виробництво спирту. Це ваше право.  

Я ставлю на голосування пропозицію визнати законопроект 

корупціогенним. Хто – за? Ясно. Рішення прийнято. Хто – проти? 

Утримався? Я.  

Добре. Наступний законопроект про заборону офісів у квартирах. 

Експерти пропонують визнати його корупціогенним. Є інші думки? Прошу 

проголосувати за цей проект рішення. Прошу голосувати, колеги. Дякую. 

Хто – проти? Добре. Юрій Савчук утримався. 

Наступний законопроект я пропоную визнати таким, що відповідає 

вимогам антикорупційного законодавства, бо це політична ініціатива Юлії 

Тимошенко – встановити мораторій до 2022 року на відчуження земель. 
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Тільки можна уряду продавати. Да. Я вважаю, це не корупція, а форма 

державної політики. Ми можемо  її не поділяти, але в чому тут корупція? 

? Це називається збереження тіньового ринку землі. 

ГОЛОВУЮЧИЙ. А збереження тіньового ринку спирту, яке ви щойно 

відстоювали? 

СОРОЧИК Ю.Ю. Це політична корупція. Просто вибори 

проводяться.... 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Як і лівий спирт. Як і лівий спирт.  

КРИВОХАТЬКО В.В. Хоть один назвіть, я куплю.  

БЕРЕЗА Б.Ю. Аренда на 49 лет – это завуалированная продажа земли. 

КРИВОХАТЬКО В.В.  При чому це? 

(Загальна дискусія)  

ГОЛОВУЮЧИЙ. Все. Колеги, хто за те, щоби визнати цей 

законопроект таким, що відповідає вимогам антикорупційного 

законодавства? Прошу голосувати. Дякую. Хто  - проти? Утримався? Ясно. 

І буквально три рішення залишилося. 

(Загальна дискусія)  

ГОЛОВУЮЧИЙ. Шановні колеги, наступний законопроект про 

спецконфіскацію (5577). Друзі, 5577 – про спецконфіскацію. Хто за те, 

щоби... 

(Не чути)  

ГОЛОВУЮЧИЙ. 5577 – про спецконфіскацію. Хто за те, щоб визнати 

його корупціогенним? Голосуйте. Ой. 

СОРОЧИК Ю.Ю. Три, чотири, п'ять... 

БЕРЕЗА Б.Ю. А что скажет Єгор Вікторович?   

ГОЛОВУЮЧИЙ. А я підтримую.  

Я за те, щоб не визнати його корупціогенним. Ми з Юрієм 

Тимошенком за те. Хтось утримався? 

СОРОЧИК Ю.Ю. Ні, Юрій Тимошенко утримався.  



35 

 

?. Подвійний стандарт. 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Ні, ми за. 

СОРОЧИК Ю.Ю. Ні-ні,  утримався. 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Ми за цей законопроект  проти  корупціогенності.  

СОРОЧИК Ю.Ю. Треба відкрито говорити. 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Це урядовий законопроект насправді він не 

корупціогенний, він можливо порушує презумпцію невинуватості. 

БЕРЕЗА Б. Ю. Все, що  ми робили до того…Вибачте, будь ласка, Єгоре 

Вікторовичу, а поясність, будь ласка, як голова комітету, дійсно, розумні 

підстави це чим керується якою статтею, яким кодексом? Дуже цікаво. Ой… 

ДЕРЕВ'ЯНКО Ю.Б. А можна пояснити мені, що таке обставини проти 

розумним сумнівам. 

ОСУХОВСЬКИЙ О.І. Давайте дальше… 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Точну  відповідь… 

Точну відповідь дав Віктор Чумак. 

ДЕРЕВ'ЯНКО Ю.Б. Чи не корупційним обставини поза розумним 

сумнівом. 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Колеги, прекрасний законопроект 5606 пропоную 

визнати не корупціогенним, а таким, що відповідає вимогам 

антикорупційного законодавства. 

Наш колега, депутат Різаненко, разом з депутатом Шиньковичем 

пропонує МАФи заборонити вимагати на  підставі наявності права сервітуту. 

Не бачу тут жодної корупції, якщо у тебе є сервітут ти не маєш права  

вимагати МАФ, а зараз це право є. 

Прошу визнати законопроект таким, що відповідає вимогам 

антикорупційного законодавства. Дякую.  

І… Шановні колеги, шановні колеги, давайте дочекаємося Ігоря 

Луценка, так. І хай він доповість по  цьому проекту рішення, щоб було 

справедливо.   
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Ірина Суслова до нас звертається з проханням, визначити представника 

в робочу групу щодо  розробки законопроекту про звернення  громадян. 

Колеги, хто  хоче ввійти в робочу групу?  

СОРОЧИК Ю.Ю. Попов зголосився він сьогодні у відрядженні… 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Прошу делегувати Ігоря Попова.  

Колеги, і делегуємо Ігоря Попова. Так.  

СОРОЧИК Ю.Ю. Він сам сказав.  

 (Не чути) …що за група?  

БЕРЕЗА Б.Ю. Я прошу прощения… (Не чути)  

ГОЛОВУЮЧИЙ. Під керівництвом Ірини Суслової з розробки нового 

законопроекту про звернення громадян. Колеги, делегуйте Ігоря Попова, він 

сам погодився.  

Хто проти делегації? Утримався? Чудово. 

І останнє. Колеги, ми з вами обіцяли директору Антикорупційного 

бюро, що ми звернемося до Генпрокурора, щоб він не обмежував йому 

доступ до Єдиного реєстру досудових розслідувань. Проект звернення 

розданий. Хто за те, щоб його підтримати? Він був нами обговорений, прошу 

проголосувати.  

Дякую. Пане Володимире, ви теж голосуєте? Дякую. Хто – проти? 

Утримався? Одноголосно.  

СОРОЧИК Ю.Ю. Єгор Вікторович, про робочу групу хочу доповісти. 

По законопроекту Матейченка, тоді ми дивилися, і Тимошенко ми створили 

робочу групу з членів і плюс там надійшли від Ситника, Радецького…  

ГОЛОВУЮЧИЙ. Колеги, дивіться, Юрій Юрійович, нагадує нам, що 

ми разом з Костянтином Матейченком мали зробити новий законопроект 

щодо декларування.  

Я прошу всіх до цього поставитися дуже серйозно. Я нещодавно 

дізнався страшну річ. Військовослужбовці в контрактників змушують 

подавати декларації. Закон був ухвалений в 2014 році, коли не було 
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контрактної армії. Зараз вона є. Фактично в законі написано тільки тих, хто 

виконує господарчо-адміністративні функції. Але, насправді, це можна за 

бажанням майже на будь-якого солдата і офіцера покласти. Тому нам треба 

терміново готувати зміни до цього закону, бо, я думаю, що так будуть 

дискредитувати ідеї декларування, буду казати: "А, пацанов на передке 

змушують декларації заповнювати, ідіоти". Давайте швидко зробимо цей 

законопроект. На чолі з Костянтином працює робоча група, делегуйте туди 

своїх помічників або експертів, яких ви вважаєте кваліфікованими. Центр 

протидії корупції, Антикорупційне бюро, вони вже всі делегували людей. 

Прохання сконцентруватися на цьому як на основному завданні і за одно 

улюблених костіних прибиральниць з державних підприємств позбавимо цієї 

необхідності. Правильно? 

Прошу, Юрій Дерев'янко. 

ДЕРЕВ'ЯНКО Ю.Б. І в мене питання: чи є проект уже який можно, ну, 

побачити його, там дати пропозиції? 

ГОЛОВУЮЧИЙ. А закон, який ми тоді визнали таким, що його 

відкличуть і ми розробимо новий. 

ДЕРЕВ'ЯНКО Ю.Б. Да. 

СОРОЧИК Ю.Ю.  .... відкликали. 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Про це ідеться. Відкликали. 

ДЕРЕВ'ЯНКО Ю.Б. Який номер цього законопроекту? 

МАТЕЙЧЕНКО К.В. 5672. 

ДЕРЕВ'ЯНКО Ю.Б.  То єсть ми беремо 5672 за основу... 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Ну, як ідею, да. 

(Не чути) .... як ідею... 

ГОЛОВУЮЧИЙ. .... нам треба військових тему вирішити. 

ДЕРЕВ'ЯНКО Ю.Б. І свої пропозиції туди ..... 5672. 
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МАТЕЙЧЕНКО К.В. Ну, в принципі, військових тему от я буквально 

сейчас с Министерства обороны и именно представители Вооруженных Сил 

Украины как раз подымали эту тему, я им обещал как раз… 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Бери їх в робочу групу. 

МАТЕЙЧЕНКО К.В. Вопрос стоит не в этом, но, в принципе, сама идея 

этого законопроекта говорит о том, что керівник визначає, но понятно, что 

это на  следующий год, а тут надо срочно решить… 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Генерали у нас будуть... Генерали у нас будуть 

декларувати, солдати – ні, отаким шляхом. 

МАТЕЙЧЕНКО К.В. …полностью всех людей, которые там на  

должностях…. 

МАТЕЙЧЕНКО К.В. И в этот законопроект как исключение сделать, 

да? Можно убрать ….. офицеров, офицеров… 

ГОЛОВУЮЧИЙ. І тепер останнє. 

(Загальна дискусія)  

(Не чути) Четверте – останнє. 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Останнє бажання крайнє – бажання Юрія Дерев'янка. 

Юрій, я обіцяв вам повернутися до теми 6 березня. 

МАТЕЙЧЕНКО К.В. Я извиняюсь, Егор Викторович, давайте закончим 

это самое. Вы… 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Так все, робоча група, ви – керівник. Делегуємо 

людей і працюємо. Всі  вже включилися. 

МАТЕЙЧЕНКО К.В. Когда первое заседание, вы как руководитель 

комитета? 

(Не чути)  

ГОЛОВУЮЧИЙ. Я пропоную спочатку на рівні експертів зробити 

законопроект, потім його  розглянути в будь-який момент... 

МАТЕЙЧЕНКО К.В. А далі ответы НАЗК і НАБУ, а далі... 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Вже є люди навіть. 
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ДЕРЕВ'ЯНКО Ю.Б. Я пропоную нашому колезі Костянтину 

Володимировичу взяти розіслати той проект, який в вас був, був у вас 

проект, всім тим, хто хочу... 

(Не чути)  

ДЕРЕВ'ЯНКО Ю.Б. Дивіться, тим всім, хто хоче взяти участь і 

написати кілька важливих ідей, що друзі, хочемо цим врегулювати, 

військовослужбовців звільнити і так дальше. Дайте свої ідеї. 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Хочемо звільнити тих, кого треба звільняти. 

ДЕРЕВ'ЯНКО Ю.Б. Щоби ми навколо чогось... що нема сенсу 

збиратися і говорити, треба написати проект і скинути всім. 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Прошу останній  сьогодні виступ має Юрій 

Дерев'янко. 

ДЕРЕВ'ЯНКО Ю. Б. Друзі, я дивлюся на графік і хочу зрозуміти чи хто  

буде  6 числа  точно на комітеті. Якщо будуть всі точно на комітеті 6 числа, 

тоді…  

ДОБРОДОМОВ Д.Є.  А 6-е, це ще й понеділок, да? 

ДЕРЕВ'ЯНКО Ю.Б. Так. 

ГОЛОВУЮЧИЙ. А це слухання? 

ДЕРЕВ'ЯНКО Ю.Б. Ні, 6-е у нас по графіку засідання… 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Це комітетський тиждень? 

СОРОЧИК Ю.Ю. Це робота в комітетах. 

ДЕРЕВ'ЯНКО Ю.Б. Це робота в комітеті по нашому графіку. 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Давайте зробимо слухання. 

ДЕРЕВ'ЯНКО Ю.Б. Я сумніваюсь, що хтось буде 6-го, тому що 8-е, це 

вихідний день і неділя це 5-е, і відповідно немає сенсу приїжджати тим, хто 

точно знає, що не буде кворуму або… 

ГОЛОВУЮЧИЙ. А в нас є комітетські, 15-е/22-е, да, є ще? 

СОРОЧИК Ю.Ю. Да, у нас буде все рівно два… 

ДЕРЕВ'ЯНКО Ю.Б. Пропоную перенести насправді цей… 
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ГОЛОВУЮЧИЙ. А у нас буде комітетський тиждень, крім цього, в 

березні? 

(Не чути) 

ГОЛОВУЮЧИЙ. Тільки один?  

(Загальна дискусія) 

А може ми на 9-е перенесемо або на 10-е березня? Ну 9 березня, це ж 

не… (Загальна дискусія) 

А 8 березня досі вихідний? (Загальна дискусія) 

Добре, секретаріат в робочому порядку збере думки, може ми до цього 

скасуємо Международный женский день. (Загальна дискусія)  


